

Government appoints a witness | Panamá América

[...]

Government appoints a witness

Ana Beatriz Bouche, the key witness in the proceedings which led to the dismissal of the former Supreme Court Justice Moncada Luna...

Antonio Pérez M. (aperez@epasa.com)

/

@AntonioSaul27

- Updated: 16 November 2015 - 12:09 am



Government appoints a witness

Ana Beatriz Bouche, the key witness in the proceedings which led to the dismissal of the former Supreme Court Justice Alejandro Moncada Luna, was named as a high-ranking official of the administration of Juan Carlos Varela.

According to an official document to which Panamá América had access, Bouche has been working at the Ministry of Health (Minsa) since July of this year, earning a salary of 3,500 dollars per month.

According to her employment contract, she serves as Head of the

Administration and Finance Unit of the National Health Coordinator (Consalud).

This is organization which engages in emergency investments, similar to the National Assistance Program (PAN), which is a part of the government plan to merge the Social Security Fund (CSS) with Minsa.

Witness

Key

Witness

The testimony given by Ana Bouche was crucial for investigating Moncada Luna.

Positions

Before putting together the case against Justice Moncada Luna, Ana Bouche was his right hand.

Appointment

Bouche now has been serving as a high-ranking administrative officer at the Ministry of Health since 1 July this year.

In statements provided by Deputy Pedro Miguel González, the attorney general for the case against Moncada Luna, on 14 October this past year, Ana Bouche was the first person to testify against the former Justice.

Bouche worked at the Federal Supreme Court during the presidency of Moncada Luna (2012-2014), holding office as Coordinator of the Presidency of the Judicial Body.

In this position, she was the right hand of the Justice, who was dismissed this past month of March and who is currently serving a five-year sentence at the El Renacer penitentiary.

Contract

The employment contract was signed by Ana Beatriz Bouche González, in her capacity as Chief of the Finance Unit of Consalud, whereas her employer is the Minister of Health, Javier Terrientes.

The employment contract, with a term of one year, has been endorsed by the Republic's Comptroller General's Office.

Reactions

Attorneys consulted by Panamá América assure that this kind of contracting of witnesses in cases against former officials of the preceding administration is not surprising.

Recently, Attorney Alejandro Pérez reported that a member of the National Police, Ismael Pittí, holding the rank of Captain, was appointed in the United States to an office exclusive for commissioners and subcommissioners.

According to Pérez, Ismael Pittí was considered a key witness during the case of the illegal wiretaps, as a result of which the former Secretaries of the Security Council, Gustavo Pérez and Alejandro Garuz, are being held in custody.

In this same case, which is pending before the Supreme Court, there are also rumors regarding benefits for a former security agent.

[...]



NYT IW



Contenido PREMIUM

Gobierno nombra a testigo

Ana Beatriz Bouche, la testigo clave en el proceso que dio con la destitución del exmagistrado de la Corte Suprema de Justicia Alejandro Moncada Luna ...

Antonio Pérez M. (aperez@epasa.com)

/

@AntonioSaul27

- Actualizado: 16/11/15 - 12:09 am



Gobierno nombra a testigo

Ana Beatriz Bouche, la testigo clave en el proceso que dio con la destitución del exmagistrado de la Corte Suprema de Justicia Alejandro Moncada Luna fue nombrada en un cargo de jerarquía en el gobierno de Juan Carlos Varela.

Un documento oficial, al que tuvo acceso Panamá América, indica que Ana Bouche labora en el Ministerio de Salud (Minsa) desde julio de este año, devengando un salario de 3,500 dólares mensuales.

El cargo que ocupa, según el contrato de trabajo, es de jefa de la

[6]

Unidad de Administración y Finanzas de la Coordinadora Nacional de la Salud (Consalud).

Se trata de un organismo para realizar inversiones de emergencia, parecido al Programa de Ayuda Nacional (PAN), el cual forma parte del plan del gobierno en integrar a la Caja de Seguro Social (CSS) con el Minsa.

Testigo'



Clave

Testigo

El testimonio que diera Ana Bouche fue clave para investigar a Moncada Luna.

Cargos

Antes de armar el caso contra el magistrado Moncada Luna, Ana Bouche era su mano derecha.

Nombramiento

Ahora Bouche ocupa un cargo de jerarquía administrativa en el Ministerio de Salud, desde el 1 de julio de este año.



En declaraciones que diera el diputado Pedro Miguel González, fiscal en el caso de Moncada Luna, el 14 de octubre del año pasado, fue Ana Bouche la primera persona que rindió declaraciones en contra del exmagistrado.

Bouche laboró en la Corte Suprema de Justicia, durante la presidencia de Moncada Luna (2012-2014), ocupando el cargo de coordinadora de la Presidencia del Órgano Judicial.

Por este cargo, fue considerada como la mano derecha del magistrado, quien fuera destituido el pasado mes de marzo, y en estos momentos paga una condena de cinco años en el centro penitenciario El Renacer.

Contrato

Quienes suscriben el contrato de trabajo son Ana Beatriz Bouche González, en calidad de jefa de Unidad de Finanzas de Consalud, mientras que por parte del empleador está el ministro de Salud, Javier Terrientes.

El contrato de trabajo, el cual tiene duración de un año, lleva el refrendo de la Contraloría General de la República.

Reacciones

Abogados consultados por Panamá América aseguran que no les sorprende que se estén dando este tipo de contrataciones en favor de testigos en casos contra exfuncionarios del gobierno anterior.

Recientemente, el abogado Alejandro Pérez denunció que el miembro de la Policía Nacional Ismael Pittí, quien tiene el rango de cabo, fue nombrado en Estados Unidos en un puesto exclusivo para comisionados y subcomisionados.

Ismael Pittí, según Pérez, fue considerado un testigo clave en el proceso de los pinchazos telefónicos, por el cual se mantienen detenidos los exsecretarios del Consejo de Seguridad Gustavo Pérez y Alejandro Garuz.

Por este mismo caso, que se sigue en la Corte Suprema, también se habla de beneficios para un exagente de seguridad.

•



Nos interesa tu reacción sobre la noticia. ¿Cómo te sientes?



i

LO MÁS VISTO



VIDEOS

Hospital del Niño: Minsa plantea reducir alcance de la obra para garantizar

[9]